
Oświadczenie złożone 

przez senatora Henryka Piotra Siedlaczka 

na 9. posiedzeniu Senatu 

w dniu 4 kwietnia 2024 r. 

Oświadczenie skierowane do minister edukacji Barbary Nowackiej 

Oświadczenie dotyczy emerytowanych pracowników oświaty będących członkami pracowniczych kas 

zapomogowo-pożyczkowych, PKZP. 

Otóż do 2021 r. kasy działały na mocy ustawy o związkach zawodowych i rozporządzenia Rady 

Ministrów z dnia 19 grudnia 1992 r. w sprawie pracowniczych kas zapomogowo-pożyczkowych. Zapisy 

rozporządzenia nie narzucały sposobu poręczania pożyczek ani nie wykluczały z grona poręczycieli 

emerytów, którzy, co zrozumiałe, mają stały gwarantowany miesięczny przychód. Z chwilą wejścia w życie 

ustawy o kasach zapomogowo-pożyczkowych z dnia 11 sierpnia 2021 r. emeryci utracili możliwość 

poręczania pożyczek w ramach swoich kas. 

Zważywszy na niezbity fakt, iż do 2021 r. prawo nie wykluczało emerytowanych pracowników oświaty 

z grona poręczycieli PKZP, uważam, że uniemożliwienie im tego rodzaju czynności jest co najmniej 

niezasadne i nieracjonalne. Oświadczam, że sprawę przywrócenia możliwości poręczania pożyczek przez 

emerytów w ramach ich przynależności do pracowniczej kasy zapomogowo-pożyczkowej należy 

potraktować jako priorytetową. Dlatego należy jak najszybciej przystąpić do zmiany ustawy o kasach 

zapomogowo-pożyczkowych z 11 sierpnia 2021 r. w celu przywrócenia porządku prawnego sprzed 2021 r. 
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